

**1805 (XXI). Petition from Mr. Wilson Menumbe
(T/PET.4/142)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Wilson Menumbe concerning the Cameroons under British administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²¹

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*884th meeting,
14 March 1958.*

**1806 (XXI). Forty-one petitions relating to the
dissolution of three organizations (T/
PET.4/144 and Add.1)**

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, petitions Nos. 2, 4, 7, 9, 11 to 16, 19 to 33, 36, 41 to 45, 47, 53, 57, 58, 65, 66 and 68 of the seventy-five petitions covered by T/PET.4/144 and the four petitions grouped in T/PET.4/144/Add.1, relating to the dissolution of three organizations and concerning the Cameroons under British administration,²²

1. *Takes note* of the observations of the Administering Authority and of the statements of its special representative;

2. *Expresses the hope* that the harmonious development of political life in the Territory may be able to continue in a democratic atmosphere of freedom of opinion and respect for law and order.

*885th meeting,
18 March 1958.*

**IV. Cameroons under British administration and
Cameroons under French administration**

1807 (XXI). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Wang (T/PET.4 and 5/7)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Wang concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,²³

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1808 (XXI). Petition from Mrs. Geneviève Sipoufo and others (T/PET.4 and 5/8)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mrs. Geneviève Sipoufo and others concerning the Cameroons under British administration and the Cameroons under

²¹ See T/PET.4/142, T/OBS.4/38, T/L.821.

²² See T/PET.4/144 and Add.1, T/OBS.4/38, T/OBS.4 and 5/16, T/L.821.

²³ See T/PET.4 and 5/7, T/OBS.4 and 5/9, T/L.826.

**1805 (XXI). Pétition de M. Wilson Menumbe
(T/PET.4/142)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Wilson Menumbe, concernant le Cameroun sous administration britannique²¹,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

**1806 (XXI). Quarante et une pétitions relatives
à la dissolution de trois organisations (T/
PET.4/144 et Add.1)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, les pétitions Nos 2, 4, 7, 9, 11 à 16, 19 à 33, 36, 41 à 45, 47, 53, 57, 58, 65, 66 et 68 des soixante-quinze pétitions présentées dans le document T/PET.4/144 ainsi que les quatre pétitions groupées dans le document T/PET.4/144/Add.1, relatives à la dissolution de trois organisations et concernant le Cameroun sous administration britannique²²,

1. *Prend note* des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial;

2. *Exprime l'espoir* que le développement harmonieux de la vie politique dans le Territoire pourra se poursuivre dans une atmosphère démocratique de liberté d'opinion et de respect pour l'ordre public.

*885ème séance,
18 mars 1958.*

**IV. Cameroun sous administration britannique
et Cameroun sous administration française**

1807 (XXI). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Wang (T/PET.4 et 5/7)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Wang, concernant le Cameroun sous administration britannique et le Cameroun sous administration française²³,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1808 (XXI). Pétition de Mme Geneviève Sipoufo et d'autres (T/PET.4 et 5/8)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni et la France, Autorités administrantes intéressées, la pétition de Mme Geneviève Sipoufo et d'autres,

²¹ Voir T/PET.4/142, T/OBS.4/38, T/L.821.

²² Voir T/PET.4/144 et Add.1, T/OBS.4/38, T/OBS.4 et 5/16, T/L.821.

²³ Voir T/PET.4 et 5/7, T/OBS.4 et 5/9, T/L.826.